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Dagsorden og referat Dato:  

D. 13/4-21 

Tid:  

19-21  

Sted:  

Teams - man modtager en mail fra KARL med 

et link undtaget ansatte i Aabenraa 

Kommunes skolevæsen. 

Emne: Skolebestyrelsesmøde 
 

 
I = informationspunkt,  

D = punkt til drøftelse,  
B = punkt til beslutning,  

H= høring 

T = tilsyn 

Mødedeltagere:   
 

Forældrerepræsentanter 
Agnete Nørskov Nielsen, Maibritt Sand Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, 

Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller Jacobsen, Søren Rasmussen 
Langelund, Ani Mai Andersen 

 

Elevrådsrepræsentanter: 
Magnus Bjerre Bak 8.d og Christoffer Wang Vildbæk 9.X 

 
Personalerepræsentanter 

Lone B. Larsen og Lotte Simonsen  
 

Ledelsesrepræsentanter 
Karina Lange (Udskolingsleder) og Vibeke Domar (skoleleder).  

 
Referent: Karina Lange 

Ordstyrer: Martin Helt Brunsgaard 
Afbud: Majbritt Sand Nielsen, Christoffer Wang Vildbæk og Ani Mai 

Andersen  

Formål med mødet:   
Behandling af sager af relevans for 

skolebestyrelsen og skolebestyrelsens 
arbejde. 

Forbered: 

Læs dagsorden og bilag.  
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Anvendelse af mødets resultat:   

 

Medbring:  

Dagsorden og bilag. 

 

 Tidsplan Emne Formål med punktet 
(Hvad vil vi udrette?) 

Beslutning  
(Referat – hvem gør hvad?) 

1. 
19:00-19:05 

Referat fra d. 2/3-
21 

(B) 

Skolebestyrelsen skal: 
Godkende referat. 

Referatet er godkendt. 

2. 19.05-19.15 Nyt fra eleverne  
(I) 

Orientering fra elevrådet. 

 

Ift. legetårnet er det i udbud på nuværende 

tidspunkt. Elevrådsformand og 

næstformand vil blive inviteret med, når 

udbudsrunden er færdig. Tårnet bliver 

bygget i sommerferien.  

 

Elevrådsformand og næstformand bliver 

involveret i Coronaregler ift. udskolingen 

og for Indskoling- og 

Mellemtrinsafdelingen går det via 

klasselæreren.  

3. 19:15-19:40  Princip for 
understøttende 

undervisning 
(D, B) 

Afdelingerne har haft drøftet 
princippet og givet en 

tilbagemelding.  
 

Skolebestyrelsen skal: 
Tage beslutning om revidering 

af princip for Understøttende 

Bemærkninger: 

- Der er færre UUV lektioner på 

nuværende tidspunkt end da princippet 

blev lavet i 2017.  

- Der er én lektion, som Skolebestyrelsen 

har godkendt i Timefordelingsplanen, 
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undervisning og eventuel 

nedsættelse af underudvalg til 
opgaven.  

 
Bilag: 

3.0 Feedback fra afdelingerne 
om princip for understøttende 

undervisning.  

3.1 Link til UVM om 
Understøttende undervisning. 

der hedder UUF, hvilket er en UUV 

lektion, hvor hele afdelingen/fasen er 

samlet og hvor hele skolen nogle gange 

om året er samlet.  

- Spørgsmålstegn ved, hvorvidt det giver 

mening at have Trivselsmålingen for 

elever tilknyttet princippet.  

- De timeløse fag, lektielæsning, klassen 

sociale fællesskab og udad gående 

aktiviteter er noget af det, som UUV 

består af på Kongehøjskolen.  

- Drøftelse af hvorvidt og hvor meget 

pædagoger varetager UUV.  

- Årsplanen kan ikke helt fraviges, så én 

eller anden for m for plan skal der være 

fx i form af årshjul med temaer, som der 

arbejdes med.  

- Drøftelse af muligheder for at lave 

tilsyn. Det kan være en tilbagemelding 

fra hver afdeling fx i form af en video 

eller et skriv ift. årsplanen. En mulighed 

er også at det er afdelingernes PU, som 

laver en feedback. Der er enighed om at 

tilbagemeldingen ift. tilsynet ikke skal 

være en tidskrævende opgave.  

 

Beslutning:  

https://www.uvm.dk/folkeskolen/laering-og-laeringsmiljoe/understoettende-undervisning
https://www.uvm.dk/folkeskolen/laering-og-laeringsmiljoe/understoettende-undervisning
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- Skolebestyrelsens tilsyn gøres ved, at 

Vibeke og Karina spørger i afdelingerne 

fx PU omkring temaerne som der er 

arbejdet med, og melder tilbage til 

Skolebestyrelsen.  

- Der nedsættes et underudvalg, som 

udarbejder et forslag til en revidering af 

princippet. Udvalget består af Lone B. 

Larsen og Martin Helt Brunsgaard. 

4. 19:40-20:00 Princip for 

klassedannelse 

(D, B) 

Princip for klassedannelse skal 

revideres.  

 
Skolebestyrelsen skal: 

Revidere princip for 
klassedannelse.  

 
Bilag:  

4.0 Forklaring af baggrund for 
klassedannelses princippet i sin 

nuværende form 
 

4.1 Princip for klassedannelse 
 

4.2 Styrelsesvedtægterne for 
Aabenraa skolevæsen link 

 

4.3 Bilag til 
Styrelsesvedtægterne for 

Aabenraa Skolevæsen link 
 

Drøftelse af: 

- Baggrunden for klassedannelsens 

principper og dennes økonomiske og 

pædagogiske virkning på 

klassedannelse.  

- Der sættes spørgsmålstegn ved 

formuleringen: Med afsæt i skolen 

vision skabes så velfungerende og 

mangfoldige klasser som muligt, så 

eleverne bliver så dygtige de kan og 

elevtrivselen er i fokus. Dette skal ske 

ud fra en helhedsvurdering, hvor 

pædagogik, faglighed og økonomi 

vægtes ligeligt.  

 

Beslutning:  

- Princippet revideres med følgende: 

Ordet ”ligeligt” fjernes fra 

https://youtu.be/ZCyEVbzNyXI
https://youtu.be/ZCyEVbzNyXI
https://youtu.be/ZCyEVbzNyXI
https://kongehoejskolen.aula.dk/sites/kongehoejskolen.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Skolebestyrelsens%20principper%20til%20hjemmesiden.pdf
https://www.aabenraa.dk/media/4028910/styrelsesvedtaegt-for-folkeskoler-2019.pdf
https://www.aabenraa.dk/media/4028910/styrelsesvedtaegt-for-folkeskoler-2019.pdf
https://www.aabenraa.dk/media/4028912/bilag-til-styrelsesvedtaegt-for-folkeskoler-2019.pdf
https://www.aabenraa.dk/media/4028912/bilag-til-styrelsesvedtaegt-for-folkeskoler-2019.pdf
https://www.aabenraa.dk/media/4028912/bilag-til-styrelsesvedtaegt-for-folkeskoler-2019.pdf
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formålsbeskrivelsen samt 

formuleringen ”så eleverne bliver så 

dygtige de kan”. 

- Princippet er herefter godkendt. 

5. 20:00-20:10 Skolens 
kommunikation til 

forældre mv.  
(T)  

Skolebestyrelsen skal: 

Føre tilsyn med skolens 

kommunikation til forældre mv.  

 

Bilag:  

5.0 Princip for kommunikation 

mellem skole og hjem 

Drøftelse: 

- Set fra skolens side leves der op til 

princippet. 

- Set fra forældresiden savnes ordet 

”professionel” i princippet, hvilket fx 

skal ses i sammenhæng med den 

professionelle og tydelig 

kommunikation. Det kan dreje sig om, 

at man som forældre til flere børn på 

skolen, har brug for at have en 

klassebetegnelse på beskederne i Aula. 

 

Beslutning: 

- Der er hermed ført tilsyn. 

6.  20:10-20:20 Skole/hjem- 

samarbejde og 
samtaler 

(T) 

Skolebestyrelsen skal: 

Føre tilsyn skole-

hjemsamarbejdet herunder 

skole-hjem samtaler.  

 

Bilag:  

Bemærkninger: 

- Elevplanerne er lavet ud fra UVMs 

udmelding. Tilbagemeldingerne ved 

Skole-hjemsamtale er ikke tilfældige 

lærere eller fag, men det søges at være 

lærere som har et højt antal lektioner i 

klassen og dermed et godt kendskab til 

eleven. 

https://kongehoejskolen.aula.dk/sites/kongehoejskolen.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Skolebestyrelsens%20principper%20til%20hjemmesiden.pdf
https://kongehoejskolen.aula.dk/sites/kongehoejskolen.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Skolebestyrelsens%20principper%20til%20hjemmesiden.pdf
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6.0 Princip for Skole/hjem 

samarbejde og princip for 

Skole-hjem samtaler 

- Alle Skole-hjem samtaler er afholdt på 

trods af Corona og nedlukning, men 

flere har været via Teams, hvilket har 

vist sig på nogle områder at være en 

god løsning.   

- Online møder er noget, der vil blive 

drøftet nærmere ift. de gode erfaringer 

hermed og den fremadrettet praksis.  

 

Beslutning:  

- Der er hermed ført tilsyn. 

7. 20:20-20:35 Genåbning og 
testning 

(D) 

Skolebestyrelsen skal: 

Have en generel drøftelse af 

Corona periodens 

opgaveløsninger og 

udfordringer.  

 

Vedr. test-strategi: 

Overordnet følger vi 

Sundhedsmyndighedernes 

teststrategi og beredskabet her 

i kommunen har besluttet 

skoleområdets set-up med 

poder på skolerne og at det er 

skolens administrative opgave 

at løse det rundt om selve 

testningen 

Det er Fjordskolen og Sundhedsafdelingen 

i Aabenraa Kommune, der står for 

organiseringen af testning på skolerne, og 

det er den enkelte skoles opgave at 

administrere og organiserer det lokalt. Af 

den grund har skolen en kort ansættelse af 

en person, som assisterer ved denne 

opgave, som er tidskrævende, når der skal 

testes et højt antal personer hver uge.  Det 

har været en omstændig og er fortsat en 

tidkrævende opgave, hvilket har lagt pres 

på flere personaler. På nuværende 

tidspunkt går det fremad. Skolen har hånd 

i hanke med at særlige opgaver økonomisk 

konteres ifbm. Corona. Der er en 

https://kongehoejskolen.aula.dk/sites/kongehoejskolen.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Skolebestyrelsens%20principper%20til%20hjemmesiden.pdf
https://kongehoejskolen.aula.dk/sites/kongehoejskolen.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Skolebestyrelsens%20principper%20til%20hjemmesiden.pdf
https://kongehoejskolen.aula.dk/sites/kongehoejskolen.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Skolebestyrelsens%20principper%20til%20hjemmesiden.pdf
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  forventning om, at der kommer en 

økonomisk kompensation.  

8. 20:35-20:50 Skolens hverdag  

(I) 
a) Budgetopfølgning 2021. 

Bilag: 

8.a Økonomirapport pr. 28.2 

8.b Noter til økonomirapport pr. 

28.2 

b) Skoleårets planlægning for 

2021-22 

 

Det er dejligt at have eleverne tilbage på 

skolen og eleverne er glade for at være 

fysisk på skolen igen.  

a) Da refusioner ikke er gået ind endnu, 

kan det se ud til, at der er brugt mere i 

lønkroner. Man kan yderligere bemærke, 

at der er brugt økonomiske midler til 

konsulentbistand, hvilket er ifbm. 

ansættelse af Mellemtrinslederen. Nu da 

eleverne er tilbage, vil der være konti som 

atter vil komme i brug. Ifbm. påsken har 

mange elever indsendt et gækkebrev, og 

det har udløst et påskeæg, hvilket også 

fremgår af økonomien. 

b) Skoleårets er i gang og der er 

fagfordelingsdag torsdag d. 14/4-21. På 

nuværende tidspunkt er skolen i gang med 

at ansætte en SFO-pædagog.  

9. 20:50-21:00  Evt.  - Der har været sendt en gave fra 

Skolebestyrelsen til Andreas ifbm. hans 

pensionering.  

- Der er tvivl vedrørende udmelding i 

Indskolingsafdelingen ift. brug af 

mundbind/visir.  
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- APVen som har været anvendt i 

Aabenraa Kommune, og som 

Skolebestyrelsen har bearbejdet 

tidligere og sat spørgsmålstegn ved, er 

blevet afskaffet i sin nuværende form. 

Der er nedsat en arbejdsgruppe ift. en 

fremtidig APV.  

- Drøftelse af forberedelsestiden til 

Skolebestyrelsesmøderne, mødernes 

indhold og afvikling samt evalueringen 

heraf.  

 


